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Dogajanje v Rusiji je odprlo številna vprašanja o njeni notranji dinamiki in krhkosti njenih 

sistemov ter o posledicah za invazijo v Ukrajini in varnost celotne Evrope.  

 

Solidarnost z Ukrajino mora ostati naša najpomembnejša naloga, saj je eksistencialnega 

pomena tako za Ukrajino kot za Evropo.  Ostati moramo neomajni, tudi če bodo razmere za 

Ukrajino v prihodnjih mesecih še težje.  

 

Zato pozdravjam 11. sveženj sankcij in dodatno pomoč v višini 50 milijard za sanacijo, 

okrevanje in obnovo Ukrajine, ki sta bila sprejeta prejšnji teden.   

 

Poleg tega moramo izpolniti dane obljube o začetku pogajanj o članstvu v EU. Ukrajina je 

pokazala izjemno zavezanost in velike reformne napore, vključno z izpolnitvijo zahtev za status 

kandidatke za članstvo v EU.  

Pripravljeni moramo biti na naslednjo fazo pogajanj o članstvu, ko bodo reformna merila 

izpolnjena v zadostni meri, in upam, da se bo to zgodilo čim prej.  

 

V središču naše nove varnostne in obrambne politike morajo biti krepitev naše industrijske 

baze, povezane z obrambo, izboljšanje inovacij, zmanjšanje naše odvisnosti, večja avtonomija 

in poglabljanje zaupanja. Politični dogovor o skupnem javnem naročanju na področju obrambe, 

ki smo ga dosegli ta teden, bo državam članicam pomagal, da bodo lažje obnovile obrambne 

zmogljivosti in postale bolj interoperabilne. Pomagal bo tudi Ukrajincem, ki računajo na našo 

dobavo orožja in streliva. 

 

Napredek pri pogajanjih o aktu v podporo proizvodnji streliva je prav tako spodbuden in še 

vedno sem prepričana, da bomo na podlagi stališča Parlamenta, sprejetega pred mesecem dni, 

v prihodnjih tednih dosegli politični dogovor.  

 

Skupaj bomo zadostili potrebam. Retoriko bomo podprli z dejanji. Obljube bomo uresničili.  

 

Zdaj moramo vzpostaviti novo varnostno in obrambno strukturo, v kateri se bosta EU in NATO 

lahko medsebojno dopolnjevala, ne da bi se podvajala ali tekmovala.  

 

Rezultate moramo pokazati tudi na področju migracij. To je nujno. Prejšnji teden je 

sredozemsko pokopališče terjalo novih 300 smrtnih žrtev, od katerih mnoge nikoli ne bodo 

identificirane. To je novih 300 uničenih sanj. Novih 300 družin je utrpelo tragično izgubo.  

 

Dosegli smo pomemben napredek. Evropski parlament je pripravljen konstruktivno delati, da 

bi do konca tega zakonodajnega obdobja našli rešitev, ki bo spoštovala meje, ki bo pravična do 

tistih, ki potrebujejo zaščito, in stroga do tistih, ki do pomoči niso upravičeni, in ki bo prekinila 

poslovni model tihotapcev, ki izkoriščajo ranljive ljudi. Pravila morajo oblikovati naši zakoni 

in pravni okvir, ne pa mreže trgovcev z ljudmi. Dlje ko čakamo, močnejše bodo te mreže in 

več življenj bo izgubljenih. Frontex ima pri tem pomembno in ključno vlogo.   

 

Prav tako ne smemo prezreti zunanje razsežnosti te problematike. Naš položaj nam omogoča, 

da več vlagamo in sodelujemo z afriškimi državami. Ne smemo pa ponoviti stare napake, da 

se z Afriko pogovarjamo le, ko gre za migracije. Strateško in v duhu partnerstva se moramo 



 

 

 

 

posvetiti naložbam in skupnim projektom. Z afriškimi državami se moramo pogovarjati 

enakopravno, ne zviška, in razumeti, da bodo v primeru našega umika pač poiskale druge 

partnerje.  

 

Ponovno moramo razmisliti o svoji vlogi v svetu. Najti moramo novo ravnovesje med 

političnimi in gospodarskimi odnosi s ključnimi svetovnimi partnerji. Z demokracijami v 

Latinski Ameriki se moramo pogovarjati o ključnih surovinah in trgovinskih sporazumih, ki so 

odločilni za naš digitalni in zeleni prehod. 

 

Prav tako moramo tesneje sodelovati z državami, kot je Indija.  

 

Evropska unija je tretja največja trgovinska partnerica Indije in njena druga največja izvozna 

destinacija. Imamo številne skupne prednostne naloge, vključno z bojem proti podnebnim 

spremembam, tehnologijo in varnostjo. Veliko priložnosti je neizkoriščenih. 

 

Evropa je najbolj vplivna svetovna akterka pri spodbujanju mednarodne agende o 

razogljičenju, energetski diverzifikaciji in boju proti podnebnim spremembam. To je sicer 

pomembno, vendar moramo postati boljši pri blaženju gospodarskih in socialnih posledic vseh 

teh odločitev. Bolje moramo pojasniti, kako jih izvajamo in zakaj so pomembne.  

 

Ljudem je treba vliti zaupanje v ta proces in poskrbeti, da bo zanje finančno vzdržen. Bolj 

zavzeto moramo prisluhniti našim državljanom, podjetjem in mladim. Imeti moramo vizijo, 

kako obdržati ljudi na svoji strani.  

 

Inflacija je še vedno visoka. Plače se realno znižujejo. Evropska centralna banka poskuša krotiti 

inflacijo z zviševanjem obrestnih mer. Toda tudi to ima socialne posledice, ki jih ne smemo 

prezreti.  

 

Zato potrebujemo takšen proračun EU, da se bomo lahko resno lotili prednostnih nalog in ostali 

verodostojni. 

 

Čas je, da določimo nove vire lastnih sredstev. Za odplačevanje instrumenta 

NextGenerationEU moramo poiskati nove vire prihodkov, namesto da krčimo dolgoletne 

politike in programe Unije. 

 

Zato moramo tudi prilagoditi dolgoročni proračun EU, da bo skladen z realnostjo. Svet je danes 

nedvomno drugačen, kot je bil ob sprejetju sedanjega večletnega finančnega okvira leta 2020, 

in temu se moramo prilagoditi. Že več let pozivamo k reviziji večletnega finančnega okvira in 

Parlament je pripravljen, da opravi svojo vlogo.  To je seveda ključnega pomena tudi za 

infrastrukturne projekte, ki so lahko pomembni na področju obrambe in varnosti, na primer 

železnice, ki so nepogrešljive za vojaško mobilnost.  Za nekatere od teh odločitev bo potrebno 

soglasje in vsak bo moral prispevati svoj del, da ga dosežemo. 

 

Naša gospodarstva moramo pripraviti na prihodnost. Ob koncu tega mandata mora biti evropski 

projekt močnejši, kot smo ga prevzeli. 

 

V prihodnjih mesecih moramo pokazati rezultate. Že pri dogovarjanju o datumu volitev smo 

imeli težave. Sedanja ureditev je iz leta 1979, ko je Unija štela samo devet držav članic. Skupaj 

moramo poiskati nov način določanja datuma. Zdaj poteka razprava o sestavi Parlamenta – naš 



 

 

 

 

predlog o volilni zakonodaji je znan, težave so se pojavile pri sprejemanju stališča v Svetu. Če 

smo se kaj naučili o našem projektu, je to, da mirovanje pomeni stagnacijo.  

 

Na mizi je predlog o konvenciji, ki bi nadgradila obsežne posvete na konferenci o prihodnosti 

Evrope.  Pripraviti se moramo na širitev – medtem ko se Moldavija, Ukrajina in države 

Zahodnega Balkana reformirajo in pripravljajo, moramo tudi mi storiti enako. 

 

Čas je za skupinski premik v razmišljanju. Mnogi so spričo geopolitičnih sprememb že zavzeli 

stališče. Tudi mi ga moramo. 

 

Hvala. 

 

 

 


